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Nieuwsbrief 68 – juli 2020

A L A R M :

Het Amsterdamse stadsbestuur beraamde in het geheim een 
plan om de Meervaart in de Sloterplas te bouwen.

 Voorstel uit het interne Locatieonderzoek Nieuwe Meervaart 
2 december 2019

Wethouder Meliani erkent dat de participatie “beter had gekund” en belooft beterschap.
”Als blijkt dat er geen draagvlak is, dan zullen we een heroverweging moeten maken”.

Teken onze petitie NIET BOUWEN IN DE SLOTERPLAS!
https://petities.nl/petitions/niet-bouwen-in-de-sloterplas?locale=nl 

Heeft u vragen, geen internet of wilt u hulp bij het ondertekenen van de petitie, 
bel met de VVS: 020 - 614 95 79

https://petities.nl/petitions/niet-bouwen-in-de-sloterplas?locale=nl
https://petities.nl/petitions/niet-bouwen-in-de-sloterplas?locale=nl


Uitslag gemeenteraadsvergadering 2 juli 
2020 over de locatie in het water en een 
voorbereidingskrediet voor het Nieuwe 
Meervaarttheater

5 uur is  over deze controversiële kwestie 
g e d e b a t t e e r d . H e l a a s h e b b e n d e 
coalitiepartijen Groen Links, PvdA, SP, D66 
plus Denk ingestemd met de locatie voor de 
Nieuwe Meervaart in de Sloterplas en met 
het verlenen van een voorbereidingskrediet 
van 4,8 miljoen euro om dit mogelijk  te 
maken. 
Wethoude r Me l i an i e rkende da t de 
participatie “beter had gekund” en beloofde 
beterschap. “Als blijkt dat er geen draagvlak 
is, dan zullen we een heroverweging moeten 
maken”. 

Wat is hier aan vooraf gegaan

Slinks gedrag van het  stadsbestuur

In onze vorige Nieuwsbrief (april j.l.) dachten 
wij het eurekamoment van de wethouders 
Meliani en Van Doorninck op het voorblad te 
hebben: een groepsfoto vóór de plek  waar de 
Nieuwe Meervaart in de plas zou moeten 
komen (op Twitter gezet door Ronald Mauer 
van het Stadsdeelbestuur en voorzitter van 
de Stuurgroep Nieuwe Meervaart). Tot dan 
toe was steeds sprake  geweest van twee 
mogelijke locaties: nieuwbouw op de huidige 
plek, of een nieuw gebouw aan de overkant 
van Meer en Vaart/hoek Lelylaan.
Wij waren te vlug, volgens de senior Project 
Manager die ons verzocht de begeleidende 
mededeling bij de groepsfoto  van onze 
website te verwijderen.
Intussen bleek dat B & W al vroeg in 2019 
aan twee architectenbureaus opdracht had 
gegeven voor een locatieonderzoek naar de 
mogelijkheid van het Meervaarttheater in de 
plas.
In de gemeentelijke Nieuwsbrief van 15 juni, 
onder de titel ‘Nieuwe Meervaart in de 
S lo te rp l as ’, deed de gemeente he t 
voorkomen of het al een gelopen race was.  
Een bewoner van een nabij gelegen flat kreeg 
bij navraag het antwoord van de Project 
Manager dat de locatiekeuze nog geen 
"voldongen feit" was en de keuze in de 
Sloterplas een "suggestie". (17 juni)

Digitale Vergadering Stadsdeelcommissie 
De opgetrommelde Stadsdeelcommissie, die 
een paar dagen van tevoren voorzien was 
van het locatieonderzoek, moest zich op       
9 juni uitspreken over de locatie in de  plas. 
Dit vond het merendeel veel te  vroeg: plan te 

w e i n i g o n d e r b o u w d , n o g g e e n 
participatietraject, teveel onduidelijkheid over 
het proces, mogelijke ondertunneling van 
Meer en Vaart. Kortom, er was geen 
overeenstemming. In eerste instantie werd 
voorgesteld om  aan de gemeenteraad alleen 
verslag te doen van de overwegingen en 
bedenkingen van de commissie en te vragen 
om uitstel tot eind augustus. Uiteindelijk 
werd op verzoek van een van de leden toch 
gestemd, de uitslag was: 6 voor, 6 tegen en 
4 onthoudingen. De aarzelingen van de 
stadsdeelcommissie  en de uitslag van de 
s t e m m i n g z o u d e n p e r b r i e f d o o r  
portefeuillehouder Ronald Mauer worden 
overgebracht aan de commissie Ruimtelijke 
Ordening.

Digitale vergadering commissie Ruimtelijke 
Ordening
Op 24 juni vergaderde deze  commissie. 
Aanvankelijk  leek het alsof men alleen  
d i e n d e i n t e s t e m m e n m e t d e 
'investeringsreserve' voor het Meervaartplan 
in de plas. De PvdD en enkele anderen 
probeerden nog om een beslissing uit te 
stellen tot september vanwege de te 
schaarse informatie. Veel  gestelde vragen 
werden onbevredigend beantwoord door de 
wethouders Meliani en Van Doorninck. Alleen 
de noodzaak van een nieuwe  Meervaart 
(afgeschreven gebouw) werd door hen 
benadrukt. Volgens een oude  afspraak komen 
op de vrijgekomen plek (van de Meervaart) 
een hotel met 200 bedden en winkels. De 
PvdD bleef kritisch en vroeg naar de mening 
van de bewoners.
Bij de vraag naar de reden van het ontbreken 
van participatie kwam de aap uit de mouw: 
deze zal plaats vinden na het besluit van de 
raad over de locatie! 
Aan het eind van de vergadering bleek  dat 
een dag tevoren plotseling een herziene 
versie van de brief van de stadsdeel 
commissie Nieuw-West aan de raad was 
overhandigd die  gunstiger uitviel voor de 
wethouders. Ook waren er nog ‘geheime 
kabinetstukken’ te bespreken.

Gemeenteraadsvergadering van 2 juli 
Bij de gemeenteraadsvergadering stonden  
de punten: 'besluit over de locatie Meervaart' 
en het ‘voorbereidingskrediet’ op de  agenda. 
Bij raadsvergaderingen is geen inspraak 
mogelijk. Zoals hierboven al vermeld heeft 
een meerderheid in de raad ingestemd met 
de locatie voor de Nieuwe Meervaart in de 
Sloterplas en met het verlenen van een 
voorbereidingskrediet van 4,8 miljoen euro 
om dit mogelijk te maken.



Deze gang van zaken rammelt aan alle 
kanten en maakt duidelijk op wat voor 
ondemocratische manier voorstanders van 
het behoud van de Sloterplas door het 
stadsbestuur buiten spel worden gezet.

Onze inspraaktekst en zienswijze  ten 
behoeve van deze vergaderingen hebben wij  
gestuurd naar alle  stadsdeelcommissie- en 
gemeenteraadsleden en staan op onze 
website. Ook heeft onze voorzitter in een 
interview met AT5 op 30 juni jl. ons 
standpunt duidelijk gemaakt (zie website). 

Voorbereidingsbesluit voor een nieuw 
bestemmingsplan Sloterplasgebied e.o.

Tot onze verbazing werd op 19 mei 2020 
door de gemeenteraad een Voorbereidings 
b e s l u i t g e n o m e n v o o r e e n n i e u w 
bestemmingsplan voor het Sloterplasgebied. 
Het besluit geldt voor een periode van 1 jaar 
en heeft tot doel te voorkomen dat zich 
tijdens de verdere voorbereiding van een 
n ieuw bestemmingsplan ongewenste 
ontwikkelingen voordoen. De aanleiding 
hiervoor hebben wij niet kunnen achterhalen. 
In mei 2017 i s er namel i jk a l een 
b e s t e m m i n g s p l a n v o o r d i t g e b i e d 
vastgesteld.
Welke plannen worden hier gesmeed?

    Voorbereidingsbesluit Sloterplas e.o.

Brexit en het Wiedijkpark
door Wouter van der Wulp

In het afgelopen decembernummer vertelde 
ik  u over de brexitboom  in het Sloterpark, de 
Engelse  veldiep. Dit keer een andere 
brexitboom. Aan de zuidkant van het 
Sloterpark zitten Natuurtuin De  Wiedijk en 
het Wiedijkpark. Allebei een bezoek waard. 
In het Wiedijkpark staan veel bijzondere 
bomen. Over de mammoetboom daar kunt u 

nog lezen in de nieuwsbrief van december 
2017. Een van de andere  speciale bomen is 
een prieeliep, ook wel treuriep genoemd. Je 
vindt ze vaak op begraafplaatsen. Als de 
blaadjes eraf zijn, kun je  goed zien dat de 
boom geënt is op een stevige onderstam 
maar zelf niet recht omhoog kan groeien.

Prieeliep Wiedijkpark
met groene vruchtjes - 15 april 2020

Zijn wetenschappelijke  naam is Ulmus 
‘Camperdownii’.  Camperdown is de Engelse 
naam voor Kamperduin. Hoe zit dat nu in 
elkaar. 
Onze relatie met de Engelsen is wel vaker 
treurig geweest. Deze treuriep komt uit 
Engeland (of eigenlijk  uit Schotland) en staat 
in verband met de  zeeslag bij Kamperduin 
van 1797.  Nederland was in 1797 een 
vazalstaat van Frankrijk  en raakte zo 
betrokken bij een oorlog met Engeland. 
Onder leiding van admiraal Adam Duncan 
versloegen de Britten de Nederlandse  vloot 
bij Kamperduin. Ter ere hiervan werd hij een 
maand later in de adelstand verheven als – 
even ademhalen - Baron Duncan, of Lundie in 
the Shire of Perth, and Viscount Duncan, of 
Camperdown and of Lundie in Our Shire of 
Perth. Zijn zoon, die  in 1831 de titel Earl of 
Camperdown kreeg, bouwde  een nieuw 
landhuis vlak bij het oude in Schotland en 
noemde dit Camperdown House. In het bos 
daa rb i j we rd r ond 1840 een k l e i n 
kronkeliepje ontdekt. Naar verluid is het de 
hovenier van  de  graaf die daar een echte 
Camperdown Elm van gemaakt heeft, door er 
een takje van te enten op een gewone 
bergiep. En van daaruit is deze Kamperduin-
iep verspreid over de wereld door er steeds 
weer takjes van te oogsten en te enten op 
nieuwe onderstammen.



Ga zelf eens kijken bij dit iepje  in het 
Wiedijkpark hoek Christoffel Plantijngracht en 
de Slotervaart. Het heeft een kop met wild 
kronkelende takken. En voor een iep nogal 
g r o t e  b l a d e r e n , z o d a t j e g o e d d e 
kenmerkende ongelijke bladvoet kunt zien.

Groenvisie Amsterdam 2050

Wethouder Laurens Ivens heeft z i jn 
G r o e n v i s i e v o o r A m s t e r d a m 2 0 5 0 
gepresenteerd. Een ambitieus plan voor meer 
groen in onze stad. Niets op tegen dus. Maar 
de tekst biedt vooral veel ideeën zonder 
concrete invulling. 
In onze zienswijze  hebben wij enige 
onduidelijkheden in de nota aangegeven, 
zoals de Parkconciërge: wat wordt de functie 
van deze persoon? Waarom staat de 
Ecologische Hoofdstructuur er niet in? Geldt 
de regel dat elke gekapte  boom vervangen 
wordt nog steeds?
Nogmaals hebben we vermeld dat dance 
festivals slecht zijn voor de bodem van het 
park en dus voor de natuur.
En wat wordt de rol van bewoners en 
bedrijven als  die  gaan participeren in aanleg 
en onderhoud?
Ook hebben wij onze wensen te kennen 
gegeven voor het S loterpark en de 
Sloterplas. Geen dancefestivals en uiteraard 
geen Meervaart in de  Sloterplas. Verder de 
o u d e w e n s d a t h e t d e e l v a n h e t 
zwembadterrein met de  speeltoestellen weer 
openbaar wordt en dat het rondje daar langs 
de oever kan lopen.

Tot onze tevredenheid komt dit overeen met 
het voornemen uit de Groenvisie de 
zwembadterreinen openbaar te maken.
Wilt u de hele  tekst van onze zienswijze lezen 
of de  Groenvisie zelf? Beide vindt u op onze 
website.

Afgelopen jaar VVS

Door het wegvallen van onze jaarvergadering 
in april in verband met de coronacrisis 
hebben wij de verplichte  verenigingszaken 
niet met u kunnen doornemen. Zoals het 
rooster van aftreden van bestuursleden 
iedere 3 jaar, de goedkeuring van de 
jaarrekening 2019, begroting 2021 en het 
verslag van onze activiteiten. We hebben 
i n m i d d e l s b e s l o t e n d e A l g e m e n e 
Ledenvergadering naar het volgende jaar 
door te schuiven.

Tijdens de nieuwjaarsreceptie van 19 januari 
in de kantine  van de Watersportvereniging 
Sloterplas, refereerde de voorzitter aan onze 
activiteiten sinds de vorige ledenvergadering 
zoals: “deelname aan de begeleidingsgroep 
Sloterpark Oost en de blesgroep Sloterpark 
West, de Kanotocht, het Parkenoverleg, het 
Evenementenbeleid  en de vermelding in het 
Gebiedsplan 2020 van Slotervaart en 
Sloterpark, dat het Sloterplaspark een 
“groene parel” is die zich moet ontwikkelen 
t o t e en cu l t u r e l e  ho t spo t voo r de 
metropoolregio Amsterdam, zoals vastgesteld 
door het DB van Nieuw-West. Dit klinkt 
positief maar als daarmee bedoeld wordt dat 
de Nieuwe Meervaart in de hoek van de 
Lelylaan/Meer en Vaart in het groen komt te 
liggen dan is dat voor ons onacceptabel. 
Sinds midden 2019 heerst er een akelige 
stilte”.
Ook  is onze  vernieuwde Sloterplasfolder 
gepresenteerd.
Al onze activiteiten staan beschreven in de  
nieuwsbrieven, die zijn te vinden op onze 
website www.vriendenvandesloterplas.nl

post@vriendenvandesloterplas.nl 
Burg. Cramergracht 167 – 1064 AM 
Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal) 
IBAN: NL86INGB0009590123 
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